



VERSLAG

VERGADERING KERN ADVIESRAAD VOOR MILIEU EN NATUUR

Zitting van 20 januari 2022

<u>Aanwezig:</u>	Chris Vanderlinden	<i>Voorzitter</i>
	Pascal De Kimpe, Gunter Denayer, Michel Lefever, Luc Pintelon, Olivier Verhoeven, Stefaan Bockstal, Marian Pay.	<i>Raadsleden</i>
	Joy Sergeys	<i>Schepen van milieu, klimaat & afval</i>
	Eric Kumps, Catherine Khalil	<i>Secretaris</i>
<u>Verontschuldigd:</u>	Willem de Bruijn, Hubert Didden, Fernand Imbrechts, Peter Reyntjens, Christa Simon, Daan Verhaeghe, Lutgarde Nieuwborg, Liliane Vandenwaeyenbergh, Agnes Vandendriessche, Kaat Goris	<i>Raadsleden Afdelingshoofd Ruimte</i>

Vorstel andere aanpak hondenpoep

N.a.v. dit onderwerp heeft Chris een voorstel tot advies uitgewerkt en werd dit doorgestuurd naar de leden van de kern. Chris licht nog even kort toe waarom de dispensers van de hondenpoepzakjes dienen te verdwijnen:

- Bij het aanvullen van de dispensers stelt men vast dat deze op een zeer korte periode "leeggeroofd" worden; dit tot ergernis van hondeneigenaars die dringend op zoek zijn naar een hondenpoepzakje.
- Men kan de dispensers schrappen of vervangen door een verdeelautomaat, en kansarmen toegang geven tot de poepzakjes via het sociaal huis.
- Indien het lokaal bestuur het advies volgt, zal ook het gemeentelijk politiereglement moeten worden aangepast (in afspraak met de gemeente Overijse).

Stefaan vraagt zich af of het zin heeft om camera's te plaatsen op de bewuste plaatsen? Dit zou volgens Chris geen zin hebben.

Eric vult aan dat er 17 dispensers staan die regelmatig worden aangevuld door Christian, de stadswacht. Op een aantal plaatsen verdwijnen de zakjes na, pakweg, een half uur! Deze locaties zijn gekend. Op andere plaatsen blijven de zakjes wel een tijdje beschikbaar.

Elk jaar worden er door het lokaal bestuur 40.000 zakjes besteld, voor een bedrag van 1.200 €.

Eric stelt voor dat we de dispensers - waar de hondenpoepzakjes heel snel verdwijnen - uit het straatbeeld verwijderen, naar analogie met de campagne "zieke vuilnisbakken" van Interrand. In dit geval moet hier een gepaste communicatie rond gevoerd worden. Indien het bestuur opteert om alle 17 dispensers weg te halen zonder iets anders in de plaats aan te bieden, dan moet de bevolking hier ook van op de hoogte worden gebracht.

Catherine stelt zich de vraag of het probleem niet verplaatst gaat worden als je bepaalde dispensers gaat weghalen. Catherine vult aan met de opmerking dat hondenpoepzakjes quasi niets kosten. Als je een hond bezit moet je deze ook eten geven, onderhouden, er zijn ook dierenartskosten aan verbonden, de extra kost voor hondenpoepzakjes kan dan toch niet het verschil maken. Catherine vraagt zich af of het de moeite is dat de gemeente investeert in zulke hondenpoepzakjes terwijl eigenaars (volgens het politiereglement) eigenlijk verplicht zijn om hondenpoepzakjes bij zich te hebben. Chris vult aan dat in het politiereglement ook staat dat de eigenaars deze zakjes gratis krijgen via deze dispensers.

Volgens Chris is het niet de bedoeling om een besparing te gaan genereren, maar om de frustraties aan te kaarten.

Chris stelt voor om eventueel een nieuwe hondenpoepcampagne te lanceren. Indien dit geen verbetering teweegbrengt in het gedrag van sommige eigenaars kan de maatregel worden genomen om bepaalde dispensers weg te halen, maar hier moet dan ook bij gecommuniceerd worden dat er naar de kansarmen in de gemeente een alternatief wordt aangeboden. Belangrijk is om een communicatie uit te sturen, niet enkel rond de hondenpoep die overal blijft rondslingeren, maar ook rond het respect voor mekaar en voor het materiaal dat ter beschikking wordt gesteld. Als initiatief was het belangrijk om het bewustzijn van het hondenpoepzakje tot bij een groot deel van de bevolking te brengen.

Gunter vindt dat er meer door de politie moet worden opgetreden. Hij stelt voor dat bij het weghalen van de dispensers geen verdeelautomaat in de plaats komt, daar dit de gemeente veel meer geld gaat kosten en dat de kans op vandalisme ook heel groot is.

Chris vult aan dat in een aantal gemeenten deze verdeelautomaten reeds bestaan en dat dit vrij goed loopt. Bepaalde types van deze automaten zouden vandalismeproof zijn. Chris ziet dit als een mogelijke tussenstap, maar zou tevreden zijn indien de dispensers worden weggenomen er een alternatief komt naar de kansarmen toe, naar analogie van de huisvuilzakken.

Advies om het algemeen probleem rond hondenpoepzakjes aan te kaarten, dit vraagt om een nieuwe campagne, enerzijds om de problematiek van de hondenpoepzakjes anderzijds rond het misbruik ervan door de systematische geplunderde dispensers. Dit laatste zorgt voor permanent ongenoegen bij een deel van de hondeneigenaars.

Werkgroepen: stand van zaken

Chris meldt dat binnen de werkgroepen zelf een kalender wordt opgesteld voor hun vergaderingen en of activiteiten. De activiteiten die wij zelf al voorzien hebben is de zwerfvuilactie, infostand tijdens de meifeesten en Duurzame Doendersdag.

Olivier meldt dat er nog geen nieuwe vergadering voor de werkgroep Afval gepland is. Hij zal proberen een vergadering in te lassen met Marian ter voorbereiding van de zwerfvuilactie.

Eric meldt dat de datum van onze zwerfvuilactie geprikt staat op 12 maart. Eric gaat dan niet meer actief zijn als milieuableider, dit wordt dus de eerste grote actie van Catherine. Eric vraagt dan ook de volledige medewerking van de werkgroep afval en hoopt dat er begin februari een vergadering ingelast wordt om de praktische zaken af te spreken.

Luc van de werkgroep Klimaat & Energie heeft sinds kort de leesrechten gekregen tot het platform van Futureproofed. Hij voorziet dat de werkgroep ergens in februari de koppen bij elkaar zal steken om te zien wat hun ervaringen of verwachtingen zijn.

Joy laat weten dat er een aantal fondsen zijn binnengekomen via het klimaatpact dat vorig jaar werd ondertekend. De gemeente zal een aantal pistes voorbereiden waarvoor dat budget zou kunnen worden ingezet. Er zijn verschillende werven binnen het klimaatpact. Ook bepaalde ideeën vanuit de werkgroepen of projecten die via andere gemeenten zijn opgepikt, mogen doorgegeven worden zodat deze kunnen meegenomen worden in de voorbereidingen tot aanwenden van het budget.

Opvolging advies FutureproofedCities (afgekort als FPC)

Chris argumenteert dat we enige tijd geleden een advies hebben geschreven omtrent de interne werking van FPC.

Vermits dit digitaal platform een krachtig instrument is voor niet alleen het opvolgen en monitoren van de vooruitgang van onze ambities op vlak van klimaat en energie maar eveneens belangrijk is voor de voorbereiding en de verplichte rapportering naar de hogere overheden toe, dienen wij te adviseren dat de klimaatambtenaar voldoende steun moet krijgen van de andere gemeentelijke diensten.

Het kan niet de bedoeling zijn dat de klimaatambtenaar ook alle gegevens die door andere diensten worden aangeleverd, moet overtypen en inbrengen op de juiste plaats. Hij vraagt om een heel duidelijk engagement om die gegevens maximaal in te voeren en te delen zodat dit voor iedereen bruikbaar wordt.

Chris stelt vast dat binnen het takenpakket van Eric er een aantal verschuivingen zijn, zo worden een aantal zaken naar andere diensten verschoven, worden een aantal accenten anders gelegd en de milieuraad wil graag weten wie wat overneemt van Eric zodat ze bij vragen of opmerkingen zich tot de juiste dienst kunnen wenden

Eric antwoordt hierop het volgende:

- Alles wat te maken heeft met zoneringsplan(riolering, IBA, ...) wordt verschoven naar de technische dienst.
- Het opvolgen van het groenonderhoud door onze externe groenaanemers zal grotendeels door Bernard, logistieke medewerker van het GC F. Sohie, overgenomen worden. Bernard is in het verleden tuinaanemer geweest en heeft een zekere affiniteit met groenonderhoud. De administratieve afhandeling (nazicht facturatie e.a.) zal gebeuren door Catherine.
- Het item leegstaand, verkrotting en woonkwaliteit is sinds twee jaar overgeheveld naar IGO (Leuven).
- Voor het behandelen van de milieuvvergunningen zal de milieucel van de intercommunale Haviland worden ingeschakeld. Omdat Catherine nog geen VLAREM-deskundige is, zal ze binnen afzienbare tijd de VLAREM-cursus volgen.
- De aanvraag tot kapvergunningen zal geval per geval behandeld worden. De "gemakkelijke" aanvragen kunnen zonder probleem behandeld worden. Voor de meer complexe aanvragen zal een externe consultant of een afgevaardigde van Natuur & Bos moeten aangesproken worden.
- Door dat er enkele taken worden afgestoten, kunnen we ons dus meer inzetten op ons klimaat en FutureProofedCities. Catherine heeft de opdracht gekregen om zich volop te focussen op de website van FPC en het opstellen van het klimaatactieplan.

- Regelmatig wordt er met de collega's van de andere diensten overlegd in hoeverre hun taken of nieuwe acties kunnen passen in ons klimaatbeleid. Punctuele afspraken moeten hieromtrent nog verbeterd worden. Met de aangereikte info kunnen we dit vrij eenvoudig invoeren als een actiepoint op het FPC platform.

Chris vraagt of Catherine ook de administratieve ondersteuning van de milieuraad overneemt. Dit wordt door Eric bevestigd.

Advies milieuraad: zoals reeds aangegeven in ons advies 2021-003 stelt men vast dat het onmogelijk is om het platform van FPC te laten beheren door slechts één ambtenaar die dit boven de gewone dagtaken moet uitvoeren. Het is dus belangrijk dat we gaan kijken hoe deze tool zo goed mogelijk gebruikt en opgevolgd kan worden.

30-jaar viering milieuraad -zaterdag 18 juni 2022: bespreking programma

19 juni 1992 is milieuraad van Hoeilaart voor de allereerste keer samengekomen.

De milieuraad wil op zaterdag 18 juni 2022, een viering houden voor haar 30-jarig bestaan.

Wat er juist georganiseerd zal worden moet nog worden bekeken. Chris vraagt om ideeën zo snel mogelijk aan te brengen.

Enkele mogelijkheden zijn:

- Er wordt gedacht om alle nog contacteerbare leden die ooit in de raad hebben gezeten uit te nodigen.
- Activiteiten waar ook het bredere publiek aanwezig mag zijn.
- Een tentoonstelling over het aantal activiteiten die er door de jaren heen zijn geweest.
- Een panelgesprek rond milieu en klimaat in het algemeen, maar specifiek toegespitst op Hoeilaart. Er werd nog niet nagedacht over wie hiervoor als spreker gevraagd zou kunnen worden, maar tijdens een informeel contact werd wel aan de directeur van de Sint-Clemens school gevraagd of hij als moderator zou willen optreden. Hij zou dit met veel plezier doen als hij hier op tijd van verwittigd wordt.
- Het is belangrijk om een tijdschema en een draaiboek op te stellen.
- Eric stelt voor om een werkgroep te maken van 2 à 3 personen met bijvoorbeeld één iemand die reeds van in het begin bij de milieuraad zit (bijvoorbeeld Stefaan). Stefaan bevestigt dat hij hieraan wil meewerken.
- Eventueel kan een wandeling worden georganiseerd.
- Samen met Catherine had Eric het idee om bijvoorbeeld een documentaire te vertonen in de theaterzaal. De vraag is welke documentaire en hoe lang mag deze duren? Gaat het panelgesprek hierop aansluiten of niet?
- Begin februari zouden we zeker al een aantal mensen (gastspreker(s)) moeten uitnodigen en hen te vragen deze datum te blokkeren.

Chris vindt de suggestie om een kleine werkgroep op te stellen een heel goed idee. De week van 24 januari verschijnt het laatste nummer van de lokale krant "De Serrist" wat voor een handicap zal zorgen in de bekendmaking en promotie van een aantal elementen.

Stefaan stelt voor om Interrand te betrekken bij de viering. Chris argumenteert dat dit een suggestie is die zeker zal worden meegenomen.

In welke mate zal de gemeente ondersteuning bieden bij deze viering. Kunnen we een kleine attentie voorzien aan de vele vrijwilligers die zich in de voorbije dertig jaar hebben ingezet? Is hier budget voor beschikbaar?

Vellen van beuken in het gemeentepark – opstellen van passende communicatie

Chris geeft een korte introductie van de situatie: In het gemeentelijk park staan een aantal zeer grote en oude beuken. Er is bezorgdheid over een aantal van deze beuken. Een aantal jaren terug is er een noodkapping geweest omdat er een boom een acuut gevaar vormde. Vandaag de dag bevinden zich een aantal beuken in zo'n gevaarlijke toestand dat ze geveld moeten worden.

De plaats waar de te vellen beuken staan, is een stuk dat vrij drukbezocht wordt en waar regelmatig schoolkinderen aanwezig zijn, waar dus ook veel gespeeld wordt.

Het vellen van de bomen zal niet onopgemerkt gebeuren, het is dus belangrijk om dit op een proactieve manier aan de bevolking te communiceren zodat zij op de hoogte worden gebracht van dit gebeuren en ook het waarom van deze boomkap omdat dit heel gevoelig ligt bij de bevolking.

Eric verduidelijkt de bestaande situatie:

In het bosgedeelte van het park ter hoogte van de hoek Vlaanderveld en Baron de Man d'Attenrodestraat staan nu een tiental beuken die voor 90 % afgestorven zijn. Dit werd in het afgelopen najaar vastgesteld, toen een enorme zware tak afscheurde en op een wandelweg terecht kwam. Na het uitvoeren van een controle, bleek dat de bovenste toppen van de kruinen afgestorven waren. De te vellen bomen werden met een wit kruis aangeduid.

De bomen zullen niet allemaal tot op knie- of enkelhoogte geveld worden, maar zullen afgezaagd worden op verschillende hoogtes. Dit laat toe dat in de hoogste stronken nestgelegenheid kan komen voor spechten, boomklevers en zelfs bosvleermuizen.

Net zoals in het Zoniënwoud zullen de meeste takken op een hoop gelegd worden als schuilplaats en nestgelegenheid voor insecten, kleine zoogdieren en vogels.

We stellen ook vast doordat de beuken stilaan afsterven, er meer licht in de struiken- en kruidenlaag van het bos komt. In een gezond beukenwoud komt er zelden of nooit ondergroei, op bramen en varens na. Op het gedeelte waar de bomen gekapt zullen worden, zit al heel wat jong bosgoed te wachten om forse bomen te worden. Jonge beuken, eiken, esdoorn, essen, hulst en hazelaar zullen ervoor zorgen dat we een meer gediversifieerd bos zullen krijgen waardoor er veel meer ruimte komt voor biodiversiteit.

Stefaan vraagt of er ook plannen zijn om een boszoom vegetatie aan te leggen langs de straatkant of dat men lukraak de zieke bomen er tussenuit zal halen? Eric vult aan dat vorig jaar, met behulp van onze 2 basisschoien, een kleine mantezoomvegetatie aangelegd werd in het park op de plaats van een grasveld. Langs de kant van de Willem Eggerickstraat zal voorlopig nog niets voorzien worden. Daar heb je wel al van nature een diverse kruiden en struikenvegetatie. Je zit daar dus reeds met diverse lagen: bomenlaag, struiklaag, kruidenlaag en moslaag.

Stefaan vraagt of er risico bestaat dat er veel bramen gaan komen, Eric bevestigt dit. Bramenstruiken op zich zijn niet echt nadelig op voorwaarde dat ze niet woekeren; een aangepast beheer is dus aan te raden. Stefaan bevestigt dat het idee op lange termijn goed is en ook voor de biodiversiteit.

Chris vraagt:

- Wordt er rekening gehouden met het feit of de overblijvende bomen geen gevaar gaan oplopen voor windworp?
- Wordt er nagedacht welke struiken de kans krijgen als spontane groei? Welke richting wil men uit of wil men hierin zo divers mogelijk gaan, en of er is er nagedacht over een aangepast beheer?
- Mogelijkheid tot plaatsen van een infobord over het aspect "dood hout" op het wandelparcours van Nero's Natuurleerpad, omdat stammen op verschillende hoogte zullen blijven staan en ook omdat er takkenbundels gecreëerd zullen worden.

Eric antwoordt:

- Het probleem rond windworp is zeker reëel, maar de bomen die nu gekapt zullen worden staan niet allemaal bij elkaar, maar staan verspreid tussen andere bomen. Dit werd ook besproken met de door de gemeente aangestelde boomverzorger. Bij grootschalige kapping in bossen worden effectief windgangen gecreëerd wat nefaste gevolgen heeft voor de overblijvende bomen, maar hier gaat het om een kleinschalige ingreep.
- Over de spontane ondergroei zal er de eerste vier à vijf jaar niets worden gedaan. Na vijf jaar zal inderdaad moeten worden beslist welke bomen men de overhand laat nemen. Wil men een snelle bomengroei of wil men voor een duurzame boomsoort? Men kan ten alle tijden beroep doen op de bosconsulent van de provincie.
- Er kan inderdaad een extra infobord geplaatst worden op het tracé van het natuurleerpad.

Marian, vraagt zich af wie destijds de subsidies heeft aangevraagd bij CERA voor de infoborden betreffende het natuurleerpad? Eric laat weten dat dit door de gemeente zelf werd aangevraagd en het project werd volledig door de milieudienst uitgewerkt. Marian stelt voor om hier een groter project rond te maken dat door CERA gesubsidieerd zou kunnen worden. Er wordt tot 3000 € betaald. Eric herinnert zich dat hij in 2005/2006 samen enkele schepenen en met de bestuursleden van CERA deze wandeling heeft ingehuldigd. Intern zal moeten bekeken worden hoe we dit in gang kunnen trekken. Marian laat weten dat de procedure online terug te vinden is en dat het aanvraagformulier vereenvoudigd is.

Vragen en varia

- Chris meldt dat het Doendersbudget gefinaliseerd is. Bij ons advies werd vermeld dat bij de evaluatie het aspect duurzaamheid en klimaat meegenomen moet worden. Volgende week is er een vergadering van het interradenoverleg waar een toelichting zal worden gegeven over de online publicatie die hieromtrent zal gebeuren.
- Een tweede element dat voor kennisname werd doorgestuurd betreft het erkenningsreglement voor verenigingen. Voor Pascal zijn vereniging verandert er weinig. Opmerkingen of aanmerkingen aan Chris overbrengen zodat deze mee kunnen worden genomen in de vergadering van 25 januari 2022 zodat ze kunnen worden mee geformuleerd in het advies van het interradenoverleg.
- Opmerking van Pascal i.v.m. onleesbare infopanelen en of hierrond iets gaat gebeuren? Aandachtspunt dat zal worden meegenomen.
- Mededeling van Joy dat er tijdens de gemeenteraad van 24 januari de goedkeuring voor het premierreglement voor opvang van hemelwater, ontharding en groendaken zal geagendeerd worden. De week daaropvolgend wordt er een communicatie ingepland met een link naar de Hoeilaartse traditie om hemelwater op te vangen. Refererend naar de tijd toen er nog veel druivenserres stonden, met elk hun eigen regenwaterput. De heemkundige kring heeft geholpen bij het bezorgen van authentiek beeldmateriaal.
- Olivier had op social media gelezen dat in het park van Terhulpen enkele reeën waren doodgebeten door loslopende honden en vraagt of er informatie ter beschikking is over gelijksoortige gebeurtenissen in het bosgedeelte dat op het grondgebied van Hoeilaart ligt? Chris, als bestuurder van stichting Zoniënwoud, argumenteert dat dit een punt is dat ook op de intergewestelijke stichting regelmatig aan bod komt, maar dat deze incidenten zich momenteel niet voordoen op het Hoeilaarts grondgebied. Er komen wel signalen binnen van meer wandelaars in het bos, veel mensen hebben zich tijdens de COVID-periode een hond aangeschaft, en weten niet hoe ze daarmee moeten omgaan. Velen vergeten ook dat als ze met hun hond gaan wandelen deze laatste ook aan de leiband moet worden gehouden. Er wordt gekeken hoe een adequater toezicht en vooral of een effectief optreden of sanctiebeleid mogelijk is. Zowel politiediensten en boswachters zijn onderbemand voor dit takenpakket. Het reeënbestand is op dit moment kritisch, maar soorten zoals de das, de bever en everzwijnen doen het relatief goed.
- Eric meldt dat het helaas zijn laatste vergadering zal zijn voor de kern milieuraad. De voorbije 17 jaar op de groen- en milieudienst werden steeds met de nodige enthousiasme en inzet volbracht. Het beleid heeft ook altijd achter de milieuraad gestaan. Eric mocht hier één van de spelers van zijn waar hij trots en fier over is. Eric zijn laatste werkdag zou plaatsvinden op 25 februari 2022. Eric meldt dat er voor vervanging is gezorgd, door Catherine, die weet wat ze wil en leergierig is en die ook al veel van Eric heeft overgenomen. Er komen veel uitdagingen op ons af naar natuur-, klimaat- en energiebeleid. Eric is blij dat we een vrij jonge schepenen hebben die volledig achter het klimaat-, natuur- en milieubeleid staat.

- Chris bedankt Eric voor zijn bijdrage aan de milieuraad en kijkt met heel veel blijdschap terug over deze positieve ervaring. Chris zou het appreciëren indien Eric zich als vrijwilliger voor de stuurgroep voor de 30-jarige viering wil opgeven; Eric zal het in overweging nemen.

Volgende vergadering van de Kern zal doorgaan op donderdag 31 maart 2022 om 19.30 uur in lokaal Bakenbos van het G.C.F. Sohie (digitaal of fysiek, afhankelijk van de geldende maatregelen).

In opdracht

De secretaris:



Catherine Khalil

De voorzitter:



Chris Vanderlinden

